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I. Åben - Optageliste til dagpleje/daginstitutioner
Sagsnr: 06/102 
Sagsansvarlig: contan
J. nr.: 16.06.01
Sagen afgøres i: Skole-, social- og sundhedsudvalget 
Fraværende:
Afbud: Jens Brogaard Jensen, Annie Hansen

Sagsfremstilling
Til efterretning

Forvaltningen fremlægger optageliste pr. juli 2006

Indstilling
Det indstilles, at optagelisten tages til efterretning.

Beslutning i Skole-, social- og sundhedsudvalget den 27-06-2006
At ovennævnte tages til efterretning.

Bilag

- 18779 Åben juli md. 2006
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2. Åben - Lov om børnemiljø i dagtilbud
Sagsnr: 06/1189 
Sagsansvarlig: kirnoe 
J.nr.: 16.06.07
Sagen afgøres i: Skole-, social- og sundhedsudvalget 
Fraværende:
Afbud: Jens Brogaard Jensen, Annie Hansen

Sagsfremstilling
Folketinget har den 30. maj 2006 vedtaget lov om børnemiljø i dagtilbud.
Formålet med loven er at bidrage til, at børn i dagtilbud har et fysisk, psykisk og æstetisk 
børnemiljø, som fremmer børnenes trivsel, udvikling og læring.
Loven omfatter alle kommunale og selvejende dagtilbud, kommunale dagpleje, 
puljeordninger og privatinstitutioner jf. servicelovens § 9-11 a.
For den kommunale dagpleje udarbejdes en' samlet børnemiljøvurdering for alle 
kommunens dagplejehjem.
Børnemiljøvurderinger:
■ Dagtilbuddets leder er ansvarlig fo r , at der udarbejdes børnemiljøvurderinger som 
indeholder en kortlægning af dagtilbuddets fysiske , psykiske og æstetiske børnemiljø.
■ Skal indeholde en beskrivelse af eventuelt konstaterede børnemiljøproblemer samt en 
handlingsplan.
■ Skal vurderes i et børneperspektiv og i det omfang, det er muligt, inddrages børnenes 
oplevelse af det.
■ Skal være offentlig tilgængelig.
■ Skal revideres minimum hvert tredje år, og hvis der sker ændringer, der har betydning for 
børnemiljøet.
■ Skal drøftes med forældrebestyrelsen 
Loven blev vedtaget 30. maj 2006
Loven træder i kraft 1. juli 2006 og for den kommunale dagpleje l.januar 2007.
Loven skønnes at medføre merudgifter for kommunerne på kr.14,6 mio. i 2006 
og kr. 25,1 mio. årligt i 2007 og i de følgende år.
Kommunerne kompenseres for merudgifterne ved en regulering af bloktilskuddet.
I arbejdsgruppen for dagtilbud i Ny Frederikssund kommune er lovforslaget drøftet,
og en foreløbig beslutning er, at samtlige ledere af dagtilbuddene indkaldes til et temamøde
vedr. børnemiljøvurderinger.
Loven forventes præsenteret på Opvækst og uddannelsesudvalgets møde 07.08.06

Bilag

- 18909 Åben Loven af 30. maj 2006

Indstilling
At ovennævnte tages til efterretning.

Beslutning i Skole-, social- og sundhedsudvalget den 27-06-2006
At ovennævnte tages til efterretning.
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3. Åben - Godkendelse af virksomhedsplaner 2006 for dagtilbuddene
Sagsnr: 06/1217 
Sagsansvarlig: kirnoe 
J.nr.: 16.05.00
Sagen afgøres i: Skole-, social- og sundhedsudvalget 
Fraværende:
Afbud: Jens Brogaard Jensen, Annie Hansen

Sagsfremstilling
Virksomhedsplaner er dagtilbuddenes styrings- og arbejdsredskab. Ledelsen udarbejder 
planerne i samarbejde med personalet, og forældrebestyrelsen inddrages i de overordnede 
pædagogiske principper og godkender planerne.
Efter godkendelse i bestyrelser og Skole- social- og sundhedsudvalget lægges de på 
hjemmesiden for Dagtilbud i Skibby kommune.
I bilaget er der en kort beskrivelse af de enkelte dagtilbuds virksomhedsplan, samt 
evaluering af det forebyggende arbejde i børnehaverne.
Planerne beror i papirsagen.

Indstilling
At virksomhedsplaner for Dagplejen , børnehaverne, integrerede institutioner og klubberne 
godkendes.

Beslutning i Skole-, social- og sundhedsudvalget den 27-06-2006
at ovennævnte godkendes

4. Åben - Godkendelse af læreplaner i dagtilbud for 0-6 årige
Sagsnr: 06/1209 
Sagsansvarlig: kirnoe 
J.nr.: 16.06.00 
Sagen afgøres i: Byrådet 
Fraværende:
Afbud: Jens Brogaard Jensen, Annie Hansen

Sagsfremstilling
I henhold til servicelovens § 8a skal det enkelte dagtilbud udarbejde en pædagogisk 
læreplan for børn i aldersgruppen Vi -2 årige og fra 3 år til skolealderen.
Den pædagogiske læreplan skal beskrive dagtilbuddets arbejde med mål for læring og 
indeholde overordnede pædagogiske beskrivelser af relevante mulige aktiviteter og metoder. 
Herudover skal det beskrives, hvordan udsatte børns læring understøttes.
Dagtilbuddenes bestyrelser samt kommunalbestyrelsen skal godkende den pædagogiske 
læreplan. Læreplanerne skal evalueres årligt af forældrebestyrelsen i dagtilbuddene med 
henblik på eventuel revision.
Bekendtgørelsen trådte i kraft 01.08.04.
Der skal i alle dagtilbud efter serviceloven udarbejdes pædagogisk læreplan der omhandler 
temaerne :
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■ Barnets alsidige personlige udvikling ( personlige kompetencer)
■ Sociale kompetencer
■ Sprog
■ Krop og bevægelse
■ Naturen og naturfænomener
■ Kulturelle udtryksformer og værdier.
Det skal fremgå af den pædagogiske læreplan, hvordan dagtilbuddet dokumenterer og følger 
op på, om læringsprocessen leder frem til målene.
Det skal endvidere fremgå hvilke overvejelser om læringsmål, metoder og aktiviteter der er i 
forhold til børn med særlige behov.
I Skibby kommune besluttede byrådet 18.08.04 at afsætte et årligt rammebeløb til opstart 
og implementering af læreplaner i Dagplejen, vuggestuen og i børnehaverne 
I dec. 2004 blev der afholdt 2 temadage for ledelse og medarbejdere.
Socialministeriet tildelte i 2005 kommunerne et antal 3-dags kurser, og Skibby kommune fik 
18 pladser, som blev fordelt med 6 pladser til Dagplejen og 12 pladser til pædagoger i 
børnehaverne.
I 2005 har alle 0-6 års dagtilbud arbejdet med implementering af læreplaner i den 
pædagogiske praksis. I efteråret 2006 er planlagt temadag hvor evaluering af læreplaner 
bliver emnet.

Bilag

- 18968 Åben Bilag til punktet

Indstilling
At læreplaner fremsendes med anbefaling til byrådets godkendelse.

Beslutning i Skole-, social- og sundhedsudvalget den 27-06-2006
At læreplanerne fremsendes til byrådet med anbefaling.

5. Åben - Genåbning af budget 2006
Sagsnr: 06/1171 
Sagsansvarlig: kirnoe 
J.nr.: 16.06.00
Sagen afgøres i: Skole-, social- og sundhedsudvalget 
Fraværende:
Afbud: Jens Brogaard Jensen, Annie Hansen

Sagsfremstilling
Bestyrelsesformanden og Solstrålens leder har fundet det nødvendigt, at hasteindkalde 
forældrebestyrelsen den 29. maj 2006 for at finde en økonomisk forsvarlig løsning/handling 
ud fra den økonomisk opståede situation vedrørende afholdelse af koloni i uge 23. 
Solstrålens forældrebestyrelse kan fra referat af forhandling den 23. maj 2006 konstatere at 
tilsagn om genbevilling af indefrosne overførelser pr.31. oktober 2006 ikke længere er 
gældende.
Dette har den direkte konsekvens at bestyrelsen støtte Solstrålens leders beslutning om at 
aflyse Solstrålens planlagte koloni den 7. 8. og 9. juni 2006, grundet usikkerhed om der er
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økonomisk dækning for denne aktivitet. Endvidere kendes ikke budgettet for 2006 og 
overførslerne fra budget 2005/2006, hvilket er yderst utilfredsstillende.
Chefgruppen i Skibby kommune har yderligere fremlagt et besparelsesforslag, som udgør 
18% af Skibby kommunes 0-6 års daginstitutioners driftskonti, gældende fra 1. januar 2006, 
hvilket Solstrålens bestyrelse ser sig nødsaget til at handle efter.
Jf. Skrivelse fra økonomisk forvaltning af den 10. marts 2006, hvor Solstrålen fik genbevilget 
de indefrosne overførsler, har Solstrålen på nuværende tidspunkt effektueret udgifter for ca. 
rk. 50.000,-, som man d.d. har konstateret at man ikke længere har råderet over, hvilket 
yderligere er opsættende for afvikling af Solstrålens koloni.
Det er stærkt utilfredsstillende at modtage, modsatrettede meldinger med få måneders 
mellemrum, da det gør institutionen ude at stand til at planlægge og prioritere årets 
aktiviteter.
Med denne håndtering fra kommunens side, er det ikke muligt at opfylde Solstrålens, af 
bestyrelsen godkendte virksomhedsplan 2006/2007 (endnu ikke godkendt af Skibby byråd), 
hvilket er uacceptabelt.
Manglende budgetudmelding fra Skibby kommune er direkte årsag til at Solstrålen mister sit 
indbetalte depositum til feriekolonien på kr. 9.600,-, som forventes godtgjort af kommunen, 
ultimo juni 2006.

Høring
Økonomichefen fremsender kopi af skrivelse af 21. juni 2006, som er sendt til Solstrålen.

Bilag

- 19044 Åben Genopning af budget 2006

Indstilling
At der udarbejdes svarskrivelse til Solstrålen.

Beslutning i Skole-, social- og sundhedsudvalget den 27-06-2006
Det udarbejdes et svar til Solstrålen.

6. Åben - Drøftelse af skolesvømning
Sagsnr: 06/1147 
Sagsansvarlig: conhau 
J.nr.: 17.02.09
Sagen afgøres i: Skole-, social- og sundhedsudvalget 
Fraværende:
Afbud: Jens Brogaard Jensen, Annie Hansen

Sagsfremstilling
Folkeoplysningsudvalget har på sit møde i april måned behandlet en henvendelse fra 
svømmeklubben "Hellas junior" vedrørende klubbens fremtid.
Klubben har, siden Skibby Kommune nedlagde skolesvømningen i 1997, varetaget 
svømmeundervisning af børn fra 1. - 5. klassetrin og modtager lokaletilskud fra Skibby
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Kommune på pt. 66.400 kr./år. Klubben har de senere år haft en meget stram økonomi, da 
det også har knebet med tilmeldingerne.
I forbindelse med ejerskifte på svømmehallen har klubben fået mulighed for at lade børnene 
svømme med tøj på, hvilket umiddelbart gav en forøget tilgang af børn. Klubbens kapacitet 
er på 90 børn men på nuværende tidspunkt er 58 børn aktive. Flere var tilmeldt denne 
sæson, men er af forskellige grunde er de faldet fra. Dette sammen holdt med, at klubben 
har fået forøgede omkostninger til transport af børnene i forbindelse med at Venslev Taxa 
ophørte med at køre, gør at klubben pt. har en meget anstrengt økonomi.
Klubben er igennem en lang årrække blevet drevet af en lille flok entusiastiske forældre. Der 
har inden for de seneste to år været en mindre udskiftning af disse bl.a. pga. fraflytning.
Ved den seneste generalforsamling lykkedes det ikke at mønstre flere aktive til bestyrelsen, 
og til trods for bl.a. direkte henvendelse til forældre til svømmebørn er det stadig ikke 
lykkedes. Derfor står formanden pt. med eneansvar for aktiviteten. Dette fik hende til i 
marts måned at henvende sig til forvaltningen med en forespørgsel om muligheden af, at 
Ungdomsskolen kunne køre aktiviteten videre (se to bilag). Forvaltningen har haft flere 
samtaler med formanden og Folkeoplysningsudvalget behandlede henvendelsen på mødet i 
april. Udvalget kunne ikke bakke op om ideen med at lade Ungdomsskole køre aktiviteten 
videre, men de politiske repræsentanter i udvalget ønskede at tage skolesvømning op i 
Skole-, social- og sundhedsudvalget.
Skolebestyrelserne har i deres fælles arbejde ligeledes debatteret skolesvømning - også i 
lyset af, at to af sammenlægningskommunerne tilbyder skolesvømning til eleverne. Senest 
har de afgående bestyrelser fremsendt en erklæring, hvori der også gøres opmærksom på 
ønsket om egentlig svømmeundervisning i skolerne (se bilag).

Bilag

- 17150 Åben intern notits fra svømmeklubben

- 17440 Åben svarbrev

- 18743 Åben De afgående bestyrelsers ønsker for fremtiden

Indstilling
Udvalget drøfter skolesvømning.

Beslutning i Skole-, social- og sundhedsudvalget den 27-06-2006
Udvalget anmoder Conni Haugbølle om følgende:
at forestå det administrative omkring transport m.v. inden for de økonomiske rammer for 
resten for 2006.
At komme med et oplæg til svømmeundervisning i den nye kommune.

7. Åben - Status sygedagpenge
Sagsnr: 06/1202 
Sagsansvarlig: kirnoe 
J.nr.: 16.19.00
Sagen afgøres i: Skole-, social- og sundhedsudvalget 
Fraværende:
Afbud: Jens Brogaard Jensen, Annie Hansen
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Sagsfremstilling
Til orientering 
Mål:
Gennemsnitlig varighed: under 25 uger 
Over 52 uger: under 5
Status for perioden 3. april 2006 til 11. juni 2006
Beregningsuge Uge 14 Uge 15 Uge 16 Uge 17
Antal sager i alt 84 93 89 76
Gennemsnitlig 
varighed, uger 26,3 26,4 27,0 29,6

Over 52 uger 9 10 9 9
Beregningsuge Uge 18 Uge 19 Uge 20 Uge 21
Antal sager i alt 75 72 71 67
Gennemsnitlig 
varighed, uger 27,1 29,2 30,0 30,6

Over 52 uger 6 6 6 6
Beregningsuge Uge 22 Uge 23
Antal sager i alt 68 65
Gennemsnitlig 
varighed, uger 29,2 30,2

Over 52 uger 4 5
Opgjort i uae 23 Antal sager i kategori 1 23 (opfølgning hver 8.uge)
Antal sager i kategori 2 28 (opfølgning hver 4.uge)
Antal sager i kategori 3 7 (opfølgning hver 8. uge)
Antal sager der endnu ikke er visiteret 7 (opfølgning ikke fastlagt)

Indstilling
At ovennævnte tages til efterretning.

Beslutning i Skole-, social- og sundhedsudvalget den 27-06-2006
At ovennævnte tages til efterretning.

8. Åben - Leverede timer samt udvikling af forbrug vedrørende § 71 
ydelser
Sagsnr: 06/1170 
Sagsansvarlig: kirnoe 
J.nr.: 16.08.00
Sagen afgøres i: Skole-, social- og sundhedsudvalget 
Fraværende:
Afbud: Jens Brogaard Jensen, Annie Hansen

Sagsfremstilling
Til orientering
Denne 2. forbrugskurve fra den kommunale hjemmepleje under Frit Valg, viser et lille fald i 
andelen af brugere der modtager § 71 ydelser. Dette begrundes med borgere flytter i
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plejebolig, genhusning i plejebolig og dødsfald. Leverede timer er uændrede over døgnet, 
hvilket tyder på at brugerne er mere plejekrævende. Der er et fald i forbrug af kroner og 
øre. Dette fald skyldes, at der i løbet af marts, april, maj er sket et fald i antallet af 
fastansatte medarbejdere i hjemmeplejen. Nogle har valgt at arbejde i plejeboliger, enkelte 
er rejst. Der er i dag 6 vakante stillinger, som dækkes af afløsere, vikarbureau og en større 
andel af SSH elever end vi plejer at modtage på en gang.
Der kan forvente at udgifterne faktisk ligger højere, idet der vil være ubetalte 
vikarbureauregninger, som først figurerer i næste måned.
Der vil være en vis indkøringsperiode i forhold til indberetning af personale til de rette konti.

Bilag

- 18832 Åben bilag

Indstilling
At ovennævnte tages til efterretning.

Beslutning i Skole-, social- og sundhedsudvalget den 27-06-2006
At ovennævnte tages til efterretning.

9. Åben - Evaluering af "sundhedshold" forår 2006 i Ungdomsskolen
Sagsnr: 06/1167 
Sagsansvarlig: kirnoe 
J.nr.: 18.01.13
Sagen afgøres i: Skole-, social- og sundhedsudvalget 
Fraværende:
Afbud: Jens Brogaard Jensen, Annie Hansen

Sagsfremstilling
Til orientering
Skibby Kommune /Marbækskolen havde søgt Sundhedsstyrelsen om midler til projekt 
"sundhed, sjov og leg". Desværre var der kun midler til 11 projekter og over 100 kommuner 
havde søgt. Skibby Kommune fik afslag.
Ungdomsskolen gik derefter i dialog med skolebestyrelsesmedlem Jette Kristensen 
Marbækskolen og sundhedsplejerske Anne Bastue for at se om ungdomsskolen kunne tilbyde 
noget tilsvarende.
Ungdomsskolen oprettede herefter et specielt sport/motion/mad hold der ikke var åben for 
alle. Sundhedsplejerske Anne Bastue udvalgte potentielle elever med overvægtsproblemer. 
Aldersgruppe 6. -10. klasse. To grupper 6. + 7. klasse og 8. + 9. + 10. klasse. 
Undervisningen skulle bestå af en motionsdel og en kostdel. Én gang pr. uge kl. 15.00 - 
19.00. Undervisningen blev henlagt til Marbækskolen af to hensyn. Eleverne kunne føle sig 
udsat hvis de gik på dette "speciel" hold, samtidig med at øvrige unge kom på 
ungdomsskolen. Herudover har Marbækskolen køkkenfaciliteter til undervisning. Forældrene 
skulle inddrages gennem forældrespisning ca. én gang pr, mdr.
Motionsdelen skulle være en bred vifte af tilbud. Eleverne skulle prøve forskellige former for 
idræt, så de forhåbentlig fandt en idrætsform som der tiltalte dem.
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De "udvalgte" elever og deres forældre blev inviteret til introduktionsaften tirsdag den 10. 
januar 2006. Tankerne bag holdet og det forventede forløb blev fremlagt. Herudover var der 
en peptalk ved John Bendtsen der er underviser i livsstil, coach m.v.
Der var 15 potentielle elever til holdet. 8 elever viste en interesse for holdet.
Holdstart mandag den 16. januar. Afslutning den 29. maj.
Evaluering

• På grund af for få tilmeldte blev der kun en gruppe.
• Aldersspredningen var for stor. Både ved undervisning i teori og motion. Der var 

heller ikke en ligelig aldersspredning, flest fra 6. klasse, hvilket bevirkede at de 
ældste ikke fandt det interessant og stoppede.

• Eleverne var meget nysgerrige efter at lære noget. Stor spøgelyst. Samtidig er 
teoridelen svær.

• Eleverne ønsker mest de praktiske ting. Eleverne har behov for konkret viden. F.eks. 
var der stor overraskelse over hvor lidt råderum der er til slik, kager og div.

• Eleverne viste og udtrykte stor glæde ved motionsdelen. Speciel aktiviteterne ud af 
huset. F. eks svømning og ridning.

• Motionsdelen var vanskelig. Det lille hold begrænser de former for holdsport man kan 
lave.

• Der blev kun afholdt én forældrespisning. I oplægget var der planlagt én pr. måned. 
Af flere årsager var det denne del der blev skubbet ud. Men det er en vigtig del og 
den skal ved nyt hold opprioriteres. Den er med til at gøre dette til er fællesprojekt i 
familien, og samtidig er det sjovt og hyggeligt.

Vi oplevede ikke at eleverne følte sig udsat eller flove over at gå på holdet.
Tværtimod havde de intet imod at deltage i en avisomtale.

Overvejelser ved nyt tilbud.
• Inddragelse af motionssamtaler. Individuelle samtaler med eleverne om hvad de vil 

opnå.
• Opfølgning på mål/resultater
• Mere inddragelse af specielpersonale f. eks. sundhedsplejerske, psykolog m.v.
• Mere teori, men problematisk i forhold til elevmotivation.
• Der skal være mere forældrekontakt/inddragelse. Det er en livsstilsændring for hele 

familien der skal til. Kursus over 2 -3 gange i indkøb af den "rigtige " mad. Teorilære 
om kost mv.

• Det lykkedes i år at ansætte en faglig kompetent lærer til såvel idræt som kostdel. 
Det kan være problematisk på sigt.

• Ud over udpegede elever kan de tilbyde ven/veninde at deltage på holdet. De unge 
vælger ofte hold sammen med kammerater. Delvis brugt i år.

Opsummering.
Holdet blev gennemført (stort set) inden for rammen af et alm. Ungdomsskolehold. Ud fra 
dette må resultatet betegnes som fint. Eleverne, der generelt ikke dyrkede motion i 
forvejen, knoglede på og fandt det morsomt. Elevernes bevidstgørelse og 
handlekompetencer ved indkøbs/mad og motionsvaner er øget væsentligt.
Der er ikke en opfølgning som sikre at den ny viden / nye vaner bruges på sigt.
Fremtidige undervisningsforløb skal være mere præcist beskrevet inkl. mål og handleplaner. 
Resultater for den enkelte skal beskrives, og der skal sikres opfølgning.
Et undervisningsforløb af denne art er noget mere ressourcekrævende end almindelige hold. 
Inddragelse af fagpersonale, aktiviteter ud af huset, samt madlavning er alle dyre 
aktiviteter.
Ungdomsskolen planlægger at oprette et tilsvarende tilbud i næste sæson, men kan blive 
begrænset pga. ressource reduktioner.

Indstilling
At ovennævnte tages til efterretning.

Beslutning i Skole-, social- og sundhedsudvalget den 27-06-2006
At ovennævnte tages til efterretning
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10. Åben - Evaluering af forsøget "Flyv-fra-reden"
Sagsnr: 06/1184 
Sagsansvarlig: kirnoe 
J.nr.: 16.23.00
Sagen afgøres i: Skole-, social- og sundhedsudvalget 
Fraværende:
Afbud: Jens Brogaard Jensen, Annie Hansen

Sagsfremstilling
BoligButikken fremsenderevaluering af forsøget "Flyv-fra-reden". Kommunen behandlede i 
første halvår 2004 ansøgning fra BoligButikken vedrørende igangsætning af forsøget "Flyv- 
fra-reden", et gavekort til unge.
Forsøget har nu varet ca. 2 år og i betingelserne var det anført, at der skulle udfærdiges en 
årlig afrapportering om forsøgets status.

Bilag

- 18891 Åben Evaluering efter ca. 2 år

Indstilling
At ovennævnte tages til efterretning.

Beslutning i Skole-, social- og sundhedsudvalget den 27-06-2006
At ovennævnte tages til efterretning.

11. Åben - Forbedret tandsundhed hos børn i Skibby kommune
Sagsnr: 06/1176 
Sagsansvarlig: kirnoe 
J.nr.: 16.21.00
Sagen afgøres i: Skole-, social- og sundhedsudvalget 
Fraværende:
Afbud: Jens Brogaard Jensen, Annie Hansen

Sagsfremstilling
Til orientering

Resultater:
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Der vedlægges grafer, som viser, hvordan tandsundheden er forbedret gennem årene. På 
alle graferne undtagen for de 5-årige er der flere cariesfri i Skibby Kommune end 
gennemsnittet for Frederiksborg Amt. Det er meget glædeligt, da vi gennem årene oftest har 
ligget dårligere end tallene for Frederiksborg Amt.
Cariesfri betyder ingen huller og ingen fyldninger.
Bemærk at for de 3-6 årige vises mælketænder og for de 7-15 årige vises permanente 
tænder.
Metode: Tandsundheden i Skibby kommune er siden 1988 blevet sammenlignet med 
tandsundheden i Frederiksborg Amt og med landet som helhed.
De medsendte grafer er lavet på baggrund af det materiale om børns og unges tænder, som 
landets kommuner indberetter til Sundhedsstyrelsen efter fastlagte regler.
Sundhedsstyrelsen indlæser kommunernes materiale og tilbagesender det i form af tabeller. 
Undertegnede har illustreret tabellerne ved hjælp af grafer.
Forklaring til graferne Som det ses af graferne kan der være store udsving de enkelte år 
pga. en ret lille årgangsbredde. Men når så mange årgange peger i samme retning kan man 
regne med, at der reelt er 
sket en forbedring.
På tandklinikken forefindes mange andre forskellige grafer, som belyser tandsundheden og 
som jeg kan fremvise efter ønske.
Lektor Kim Ekstrand fra Tandlægeskolen har udtalt, at måling af de cariesfri er en god 
metode til at angive sundhed og bedre end at bruge det gennemsnitlige antal huller. Derfor 
har jeg valgt at medsende de grafer, der viser cariesfri børn.
Årsag Lektor Kim Ekstrand, Tandlægeskolen, har lavet en undersøgelse af hvilke faktorer, 
der har indflydelse på forbedring af tandsundheden. Konklusionen er, at de kommuner, som 
har rykket sig mest positivt var kendetegnet ved at have større fokus på målsætninger og 
fokus på struktureret forebyggelse.
I Skibby Kommunes Tandpleje har vi arbejdet med målsætninger, opfølgning på disse og på 
struktureret forebyggelse. Jeg er overbevist om, at det er årsagen til vores forbedrede 
resultater.

Bilag

- 18854 Åben Grafer

Indstilling
at ovennævnte tages til efterretning

Beslutning i Skole-, social- og sundhedsudvalget den 27-06-2006
At ovennævnte tages til efterretning.

12. Åben - Efterretningssager
Sagsnr: 06/1183 
Sagsansvarlig: kirnoe 
J.nr.: 16.00.08
Sagen afgøres i: Skole-, social- og sundhedsudvalget 
Fraværende:
Afbud: Jens Brogaard Jensen, Annie Hansen
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Sagsfremstilling
a.
Ældre- og handicaprådet fremsender referat fra møde 23. maj 2006.

Bilag

- 18886 Åben Ældre- og handicaprådet

Indstilling
at ovennævnte tages til efterretning.

Beslutning i Skole-, social- og sundhedsudvalget den 27-06-2006
At ovennævnte tages til efterretning.

13. Åben - Formandens meddelelser juni 2006
Sagsnr: 06/1193 
Sagsansvarlig: kirnoe 
J.nr.: 00.01.00
Sagen afgøres i: Skole-, social- og sundhedsudvalget 
Fraværende:
Afbud: Jens Brogaard Jensen, Annie Hansen

Sagsfremstilling
a.
Frederiksborg amt er vist ved at købe plads på Kildehøj.
b.
Lederen af daginstitutionsområdet er godt i gang med vuggestueplanerne.
c.
SSP-medarbejderen har observeret nogle unge mennesker, som render i By-midten sent om 
aftenen. Dette bliver der taget "hånd" om.

Beslutning i Skole-, social- og sundhedsudvalget den 27-06-2006
At ovennævnte tages til efterretning.

Bilagsoversigt

Punktnr. Tilgang Titel Reference

1 Åben juli md. 2006 18779

2 Åben Loven af 30. maj 2006 18909
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4 Åben Bilag til punktet 18968

5 Åben Genopning af budget 2006 19044

6 Åben intern notits fra svømmeklubben 17150

6 Åben svarbrev 17440

6 Åben De afgående bestyrelsers ønsker for fremtiden 18743

8 Åben bilag 18832

10 Åben Evaluering efter ca. 2 år 18891

11 Åben Grafer 18854

12 Åben Ældre- og handicaprådet 18886

Underskriftsside

Niels Jørgen Pedersen - Formand

Jens Brogaard Jensen - Medlem

Kristian Moberg - Medlem

Hanne Kyvsgaard - Medlem

Jens Timm Jensen - Medlem

Birgit Bangshof Mortensen - Medlem

Annie Hansen - Medlem


